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zastupitelstvo schválilo:
- Poskytnutí prostor sálu KD k pořádání 
tanečních kurzů s podmínkou úhrady 350 Kč 
za 1 lekci.
- Předloženou Smlouvu o poskytnutí podpo-
ry ze Státního fondu životního prostředí ČR  
v rámci Operačního programu Životní 
prostředí na realizaci akce „Martínkovice – 
splašková kanalizace“.     
-Předloženou nájemní smlouvu mezi obcí  
a Správou silnic Královéhradeckého kra-
je p.o. o podmínkách užívání pozemkové 
parcely, silničního pozemku, pomocných 
silničních pozemků.         
- Výběr firmy ARCHTEAM ÚZEMNÍ 
PLÁNOVÁNÍ s.r.o., jako zpracovatele změny 
územního plánu obce Martínkovice č. 1 za 
nabídkovou cenu  95 000 Kč. 
- Dohodu o provedení záchranného archeo-
logického průzkumu mezi obcí Martínkovice 
a Regionálním muzeem v Náchodě    
- Neinvestiční transfer na pořízení kontejnerů 
a kompostérů ve výši 24 216,28 Kč, jako 
  spoluúčast na realizaci projektu Navýšení 
kapacity kontejnerů na separovaný odpad  
a kompostérů pro občany v ORP Brou-
mov, podpořeného z operačního pro-
gramu Životní prostředí v rámci 58. Výz-
vy k předkládání žádostí, číslo projektu 
CZ.1.02/4.1.00/14.23672.
- Dodatek  č. 2 smlouvy o dílo uzavřené mezi 
Obcí Martínkovice a Sdružením pro kanali-
zaci Martínkovice (Broumovské stavební 
sdružení s.r.o. a KVIS Pardubice a.s.) na 
výstavbu splaškové kanalizace.

zastupitelstvo vzalo na vědomí:
- Rozhodnutí o registraci obce k dani  
z přidané hodnoty k 30. červenci 2014
-  Žádost p. Josefa Vašaty z Police nad Metu-
jí o změnu územního plánu obce
- Nabídku pana Josefa Szkoka na provedení 

zemních prací i realizaci celých kanalizačních 
přípojek pro jednotlivé vlastníky nemovitostí 
v obci za výhodné ceny. 
zastupitelstvo pověřilo starostu obce: 
- Podepsáním Smlouvy o poskytnutí podpo-
ry ze Státního fondu životního prostředí ČR  
v rámci Operačního programu Životní 
prostředí na realizaci akce „Martínkovice – 
splašková kanalizace“.     
- Podepsáním nájemní smlouvy mezi obcí  
a Správou silnic Královéhradeckého kra-
je p.o. o podmínkách užívání pozemkové 
parcely, silničního pozemku, pomocných 
silničních pozemků.
- Předložením návrhu rozdělení nákladů na 
zpracování změny ÚPO č.1 na jednotlivé 
žadatele do  příštího zasedání ZO.
- Podepsáním Dodatku  č. 2 smlouvy  
o dílo uzavřené mezi Obcí Martínkovice  
a Sdružením pro kanalizaci Martínko-
vice (Broumovské stavební sdružení s.r.o.  
a KVIS Pardubice a.s.) na výstavbu splaškové 
kanalizace v obci.
- Jednáním se starosty obcí Božanov, Oto-
vice a Šonov o dobrovolném příspěvku na  
provoz školy.  

Vážení občané, 
po několika letech přípravných prací na pro-
jektu vybudování kanalizace v Martínko-
vicích začaly 12. srpna 2014 vlastní stavební 
práce. Příprava celé akce probíhala od roku 
2009. V uplynulém období byly zajištěny 
veškeré dokumenty potřebné ke stavbě  
a bylo vyřešeno financování. V provedeném 
výběrovém řízení na dodavatele stavebních 
prací zvítězilo sdružení firem složené z Brou-
movského stavebního sdružení s.r.o. a KVIS 
Pardubice a.s.
Abychom všechno zvládli s co nejmenšími 
problémy a komplikacemi, bude  třeba určité 
ohleduplnosti ze strany občanů i ze strany 
zaměstnanců stavebních firem.  Především 
na dolním konci obce se kanalizace ukládá 
do komunikace. S tím je spojeno omezení 
průjezdu a znečištění povrchu komunikace. 
S nastupujícím podzimem a předpokládaným  
zhoršeným počasím se dá navíc očekávat, 

Krátce z jednání obecního  
zastupitelstva ve 3. čtvrtletí  
roku 2014

Stavba kanalizace začala
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že se tyto problémy ještě zhorší. Chtěl 
bych tímto způsobem poprosit o maximál-
ní trpělivost při zvládání určitých omezení  
a nepříjemností, se kterými je každá stavba 
podobného rozsahu spojena.
Se zástupci obou zúčastněných stavebních 
firem je dohodnuto, že před započetím prací 
na jednotlivých  pozemcích oznámí tuto 
skutečnost majiteli. Zároveň je dohodnuto, 
že s majiteli nemovitostí, které se budou na 
kanalizaci postupně připojovat, budou projed-
nána místa připojení. Hlavní kanalizační řad 
je umístěn poměrně ve velkých hloubkách 
(někde až 4 m). Vlastní přípojky se pak 
umisťují do nezámrzné hloubky (kolem 1 m). 
Z toho vyplývá, že je výhodné domluvit se se 
zhotoviteli a nechat si „vytáhnout“ konečnou 
část přípojky do zmíněné menší hloubky.  
V této souvislosti  chci vyzvat všechny ma-
jitele nemovitostí, aby se stavebníky ve 
vlastním zájmu komunikovali a uvedené věci 
řešili. Po dokončení práce bude každý poze-
mek předán majiteli. Důrazně žádám vlast-
níky dotčených pozemků, aby si přebírali své 
nemovitosti velmi pečlivě a důkladně a aby 
požadovali jeho důkladnou finální úpravu, 
protože případné reklamace konečné úpra-
vy povrchů jednou převzatých budou kom-
plikované.  
Doufám, že se vše podaří zvládnout a na 
podzim příštího roku si budeme moci říct, 
že se úspěšně podařilo dokončit  kanali-
zaci v naší obci a že jsme udělali další kus 
práce pro kvalitní život a zlepšení životního 
prostředí pro nás i naše potomky. 
V případě potřeby se samozřejmě obracejte 
na mě nebo na pana místostarostu Šefce. 
Dále také uvádím telefonické kontakty na 
stavbyvedoucí, kteří mají jednotlivé úseky 
výstavby na starosti. 
             Jaromír Jirka, starosta

Milan Hejzlar   (tel. 775 762 331)    stavbyve-
doucí  firmy Broumovské stavební sdružení 
s.r.o. - staví úsek zhruba od bývalé Veby 
směrem na horní konec obce a výtlačnou 
větev       
Pavel Pechar   (tel. 602 340 315)    stavbyve-
doucí  firmy KVIS Pardubice a.s. – staví celý 

úsek ve spodní části obce, přes křižovatku 
až po objekt bývalé Veby     

11. října 2014 Hubertova jízda  
na Chatě pod Korunou
18. října 2014 beseda s účastníkem mise  
v Afghánistánu 
8. listopadu 2014 Den veteránů a sv. Martin
14. listopadu 2014 Posvícenská zábava 
29. listopadu 2014 Adventní odpoledne  
+ Čertovské klání  
6. prosince 2014 Poslední leč 
21. prosince 2014 Vánoční koncert
25. prosince 2014 Vánoční výšlap 

V nedávné době došlo v obci k několika 
problémům se psy, které jejich dopro-
vod neměl na veřejném prostranství 
náležitě zabezpečené. Proto opakovaně 
upozorňujeme na platnost obecní vyhlášky 
č. 1/1999 o držení psů a ostatních zvířat. 
Tato vyhláška, mimo jiné, předepisuje, že 
na veřejných místech a v souvislé domovní 
zástavbě musí být psi vedeni na vodítku  
a opatřeni náhubkem. Volné pobíhání psů 
je přípustné jen na soukromých pozemcích.

V sobotu 6. září jsme byli pozváni na 
dožínky do naší partnerské obce – Sci-

Volné pobíhání psů

Přehled akcí připravovaných  
v obci Martínkovice ve 3. čtvrtletí 
roku 2014

Dožínky ve Scinawce Dolne



4

navky Dolne. Přesně podle pozvánky jsme 
dorazili v 16 hodin na fotbalové hřiště ve 
Scinawce. Hned jsme byli ujištěni, že vlast-
ní dožínky začnou až zhruba v 18 hodin  
a prognóza se skutečně potvrdila.  Nicméně  
o všechny účastníky z Martínkovic bylo vzorně 
postaráno a ty 2 hodiny utekly jako voda.  
V letošním roce uplynulo 10 let od podep-
sání dohody o vzájemné spolupráci obou 
obcí, proto byl za naši obec p. Bogdanu Pro-
szkovi – soltysovi Scinawky Dolne předán 
malý dárek. Svůj dárek – sošku sv. Flori-
ana, patrona všech hasičů - předali místním 
hasičům také naši hasiči. Pro  představu 
přidáváme fotku dožínkového “věnce”.

Jaromír Jirka

Pro občany, kteří využili nabídku na 
pořízení kompostérů pro ukládání biologicky 
rozložitelného odpadu, máme dobrou zprávu. 
Žádost o dotaci na jejich pořízení byla úspěšná 
a v současné době probíhá výběr doda-
vatele. S fyzickým  předáním nakoupených 
kompostérů jednotlivým uživatelům 
počítáme zhruba v polovině listopadu 
letošního roku. Konkrétní termín a způsob 
přebírání bude upřesněn na plakátovacích 
plochách a na webových stránkách obce.

10. a 11. října proběhnou volby do obec-
ních zastupitelstev.  Touto formou bych 
rád poděkoval všem členům současného 
zastupitelstva obce za jejich čas a úsilí, 
které věnovali naší obci. Současně bych 
chtěl poděkovat všem členům spolků  
v obci za jejich činnost, za spolupráci a za 
přínos společenskému a kulturnímu životu. 
Nově zvoleným členům zastupitel-
stva bych rád popřál, aby je jejich 
práce těšila a měli z ní dobrý pocit. 
         Jaromír Jirka     

U kulturního domu přibyl další konte-
jner na sběr tříděného odpadu. Je vyšší, 
má bílou barvu a je možno do něj uklá-
dat použitý bytový textil, obuv a hračky.

Poděkování

Kompostéry

Kontejner na textil
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„Už ho máš! Přidej! No tak jdi do toho! 
Nandejte jim to, kluci!“ Kde jinde je možnost 
zaslechnout tato „burcující hesla“, než 
na fotbalovém zápase? A že jich v so-
botu 26. července na místním fotbalovém 
hřišti proběhlo hned několik. Konal se tu 
totiž Memoriál Břetislava Kánského, který 
organizátoři pojali jako turnaj v malé kopané.  
Jednotlivé zápasy se hrály na šířku hřiště, 
takže jich mohlo probíhat hned několik na-
jednou.  Na jednu stranu jste mohli sledovat 
více mačů v jeden okamžik, ale na stranu 
druhou jste často nevěděli, kam dřív s očima 
a jaký tým v danou chvíli více podporovat.  
Co by se slušelo říci závěrem? Snad 
jen sláva vítězům, čest poraženým!

Již po páté se v srpnu na Chatě pod Ko-
runou sešli členové martínkovických spolků, 
aby mezi sebou změřili své síly. Soutěžilo se  
v netradičních disciplínách, hrály se různé hry a 
pro obveselení dětí byl připraven skákací hrad. 
Jak se celá akce povedla, a jak se mno-
hdy hodně soutěživí členové družstev 
ponořili do her a soutěží, si můžete 
prohlédnout na níže otištěných fotografiích. 

Jste soutěživé typy? Chtěli byste si 
vyzkoušet jízdu na starých bicyklech?  Baví 
Vás staré kostýmy? Nebo si jen sami ze 
sebe rádi uděláte legraci a máte chuť se 
zúčastnit netradičního cyklistického závodu? 
Pokud Vaše odpověď alespoň na jednu z 
těchto otázek zní ano, hodně jste prohlou-
pili, pokud jste „nestartovali“ na již 11.ročníku 
Martínkovického ventilku. Tento cyklistický 
závod se opět konal na Chatě pod Korunou 
a zúčastnit se ho mohly prakticky všechny 
věkové kategorie v rozmezí 1-99 let.
Tématem letošního ročníku byly historické 
kostýmy. A jak to dámám a pánům na jejich 
ořích bez přehazovaček slušelo, můžete 
i Vy sami posoudit v naši foto reportáži.

Fotbalový svátek v Martínkovicích
Kultura

Martínkovičáci sobě

Historické postavy na bicyklech



Půjdem spolu do Betléma,  
nebo na Chatu pod Korunou?

Návrat do dob minulých

Kouzelné varhany 
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Je možné, aby se 13. září slavil Štědrý 
den? V Martínkovicích je možné všechno! 
Prostřená štědrovečerní tabule, koledy 
linoucí se z reproduktorů a vánoční výzdoba 
jako vystřižená z adventního katalogu. Ce-
lou atmosféru ještě dokresluje nazdobený 
stromeček a pod ním několik dárků, které jsou 
v průběhu večera rozdány mezi hodovníky  
u stolu. Menu je klasicky štědrovečerní- bram-
borový salát s kuřecím řízkem, nebo kaprem  
a sklenička šampusu. Dokonce můžete ochut-
nat i vánoční cukroví, které je jakousi slad-
kou tečkou za celým tímto zdařilým večerem. 
I paní hostinská je asi s akcí spoko-
jená a komentuje slovy: „ A příště se tu 
sejdeme na Velikonoce s pomlázkou!“

V rámci cyklu Varhanní léto se 17. 
července v místním kostele sv. Jiří a sv. 
Martina konal koncert varhaníka Michala 
Novenka. Michal Novenko je absolven-
tem Pražské konzervatoře a Akademie 
múzických umění. Za zmínku určitě stojí 
i jeho několik turné po USA či Jižní Africe.

Po roce se opět sešli nadšenci z naší obce, 
kteří rádi zavzpomínají na staré časy. V pátek 
15.sprna se na poli poblíž Chaty pod Korunou 
kosilo obilí po staru. Celé žňové veselí mělo 
započít v půl šesté, ale komu se nechtělo  
k Chatě pěšky, mohl už ve čtyři hodiny vyrazit 
z místní křižovatky na stylovém žebřiňáku. 
Velkým zpestřením pro zúčastněné byly 
jistě kulinářské speciality přejaté od našich 
babiček, kterými se v průběhu kosení 
pochlubily některé z přítomných dam. 
Tohoto článku se tematicky dotýka-
jí i tzv. dožínky- oslava ukončení žní. 
Proto přidáváme nakonec pár zají-
mavostí, které se k této tradici váží. 



Dožínky
• Tradičním symbolem dožínek je žňový 
věnec, který už za dávných dob dívky ze 
statku pletly alespoň týden dopředu. Do 
věnce se kromě různých druhů obilí do-
konce vplétaly i cukrovinky či koláče.
• Součástí žňového průvodu za vozy s obilím 
byly „živé snopy“. Což byli mládenci a děvčata, 
kteří si na svůj oděv našili vrstvy slámy  
a na hlavu upletli jednoduché věnce z obilí. 
• Na Královéhradecku pekly hospodyně 
v rámci dožínek tzv. mílové buchty. 
Což byly dvě buchty na jednom pekáči. 

Předposlední srpnový víkend se v kostele 
sv. Jiří a Martina konal koncert v rámci cyklu 
Za poklady Broumovska. Představilo se zde 
„Trio Martinů“- houslista Pavel Šafařík, vio-
loncellista Jaroslav Matějka a klavírista Petr 
Jiříkovský. Toto dnes již světově proslulé trio 
vzniklo v roce 1990, kdy byli všichni členové 
ještě studenty Pražské konzervatoře. Nyní 
už mají pánové za sebou nespočet turné. 
Z nejzajímavějších destinací lze jmeno-
vat Japonsko, Makedonie či Holandsko.

Dne 1. září 2014 se poprvé otevřely „brány“ 
naší školy pro budoucí prvňáčky, kteří se 
na svou cestu slavnostně naladili a oblékli. 
V doprovodu rodičů zasedli do nových lav-
ic, kde je čekaly nové učebnice, pomůcky, 
pamětní listy, plyšové zvířátko a jiné dárečky. 
Za zvuků fanfár žáčky přivítala třídní učitelka 
Mgr. Šárka Dušková, paní ředitelka Mgr. 
Naděžda Bláhová a pan starosta Martínko- 
vic Ing. Jaromír Jirka. Po uvítacích pros- 
lovech nastalo šerpování  prvňáčků, kteří 
se spolu s rodiči zapsali do školní kroniky. 

-  Přejeme všem žáčkům mnoho úspěchů … 
Mgr. Šárka Dušková
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Trio Martinů rozeznělo místní 
kostel

Střípky ze školy  
a školky
Vítání prvňáčků



Říjen
Drahomíra Novotná 
Stanislav Horych
Jaroslav Šafář
Ivo Kollert
Pavel Hrubý
Evžen Müller 

Listopad
Vladimír Hons
Jiří Matějček
Zdeňka Hrubá
Karel Slezák
Jan Dvořák
Zdeněk Verner
Alena Habartová 
Hana Jindrová

Prosinec
Radomír Bayer
Dana Dušková
František Hop 
Jaroslav Hofmann
Petr Vik
Anna Němcová
Eva Pultrová

 Pozdrav, kterým jsem Vás vítala prak-
ticky celé dva roky, během kterých jsem se 
podílela na tvorbě Martínkovického zpravo-
daje. V tomto čísle je to naposledy. Odcházím 
totiž na vysokou školu, kde bohužel nebudu 
stíhat psát články a ještě se věnovat korektuře 
celého tohoto tříměsíčníku.  Velmi mě to 
mrzí, ale přišlo by mi hodně nefér především 
vůči Vám, kdyby se ve zpravodaji vyskytova-
ly z mého pera pouze reportáže z akcí, na 
kterých jsem ani nebyla a o kterých jsem se 
dozvěděla pouze z doslechu. Proto bych své 
žezlo ráda předala redaktorce, která za mě 
celý zpravodaj převezme, a věřím, že ho určitě 
něčím oživí a dá mu třeba úplně nový směr  
a náboj. Jedná se o Janu Kovaříkovou, v jejichž 
režii se budou odehrávat všechna další čísla.
 Vám bych tímto chtěla moc poděkovat, 
že jste si zpravodaj, nebo třeba jen kousek 
z něj přečetli. Přivřeli jste oči nad mými 
nedostatky, o kterých samozřejmě vím 
a snažila jsem se jich co nejvíce odstra-
nit, ale nikdy se to nepovedlo zcela dle 
představ. Dále bych chtěla poděkovat panu 
starostovi Jaromíru Jirkovi, který mi dal 
tu možnost a prvotní impuls na zpravo-
daji se podílet. I díky zpravodaji totiž mohu 
nyní studovat vysokou školu, která se 
zaměřuje na psaní, práci s textem a kulturu. 
 Nakonec bych Vám chtěla, jak je mým 
zvykem, popřát hezký prožitek z četby nejen 
tohoto čísla, ale i těch dalších. I já sama je 
ráda pročtu a budu se na zpravodaj moci podí-
vat zase z té druhé stránky - očima čtenáře.
Tereza Šafářová

Životní jubileum oslaví  
následující naši spoluobčané
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Redakční tým
Tereza Šafářová- reportáže z akcí, rozhovory, korektura textu 

e-mail: zpravodajmartinkovice@seznam.cz
Martina Vernerová- grafická úprava, fotografie, propagační prostředky

e-mail: Vernerova22@seznam.cz

Milí Martínkovičáci


